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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Összeszerelő üzem után hulladéklerakó?" 

Miniszter Úr!

Ha bele nem is törődtünk, egyelőre tehetetlenül vagyunk kénytelenek nézni, hogy az önök 
gazdaság-, oktatás- és jövedelempolitikájának eredményeként Magyarország az Európai Unió 
összeszerelő üzemévé vált. A kvalifikált munka végzésére képes dolgozók százezrével hagyják itt 
az országot, utánpótlást e tekintetben a bevándorlás-ellenes szólamok dacára tízezerszám importált 
vendégmunkások sem jelentenek, így a nyugati befektetők legföljebb a legalacsonyabb hozzáadott 
értéket képviselő munkát telepítik ide.

Az azonban már mégiscsak sok, hogy az ország bagóért történő kiárusítását önök úgy folytatják, 
hogy területét hulladéklerakóként engedik hasznosítani. Tavaly 41 ezer tonna szennyvíziszap 
érkezett több mint kétezer kamionnal Horvátországból Székesfehérvárra, ahol azt egy 
agyagbányában helyezték el. Idén nem csak meghosszabbították a behozatali engedélyt, de a kvótát 
48 ezer tonnára emelték. Gyakorlatilag fél Horvátország szennyvizének iszapját hordják 
Székesfehérvárra, Fejér megyébe, mégpedig nem a Fejér, hanem a Pest Megyei Kormányhivatal 
engedélyével és a városi önkormányzat megkérdezése nélkül. A szennyvíziszapból a Fehérvári 
Téglaipari Kft. talajpótló anyagot állít elő. A bűz elviselhetetlen, de csak a város lakói számára, 
mert a cég mesés, 50%-ot meghaladó profitot zsebelhet be, az adózott nyereség tavaly meghaladta a
400 millió forintot – ennyiért a tulajdonos nyilván szívesen szagolja. A város önkormányzata eleinte
próbált lépéseket tenni, a polgármester rendkívüli testületi ülést hívott össze, magyarázatot követelt,
ám a fideszes többségű testület és a fideszes polgármester is hamar elcsöndesedett, vélhetőleg 
„felülről” érkezett utasításnak engedelmeskedve. Ha így van, az azt jelenti, hogy kellően fontos 
ember támogatását is sikerült az ügyhöz megnyerni. Bár a kormányzati kommunikáció most azt 
igyekszik elhitetni, hogy baloldali üzleti érdekeltség állhat a háttérben, annak nyilván nem állt volna



módjában a város jobboldali vezetésének tiltakozását elhallgattatni.

Kérdezem ezért miniszter urat:

- Milyen EU-s és hazai jogszabályok szabályozzák a szennyvíz iszap elhelyezését?

- Ki és milyen feltételekkel adott engedélyt a külföldi iszap behozatalára és elhelyezésére?

- Milyen az iszap jellege (nyers, víztelenített, stabilizált, stb)? 

- Települési iszapról van-e szó? Van-e ott ipar?

- Mi az iszap összetétele, végeztek-e független labor vizsgálatot?

- Milyen földtani környezetbe került az iszap lerakásra?

- Mi lesz a már leszállított iszap sorsa?

- Igaz-e, hogy a beszállítást a Kormányhivatal azonnali hatállyal megszüntette? Ha igen, azzal is 
csak az oldódik meg, hogy talán nyíltan nem jönnek a sűrített mérget szállító konténerek, ám a már 
itt lévők ártalmatlanítása sürgős és alapvető.

- Ki biztosítja a cég akadálytalan működésének feltételeit és mekkora részesedésért cserébe?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2019 július 31.

Hajdu László

Demokratikus Koalíció
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